Exodus- Called to Freedom 

出谷紀- 蒙召得自由
Session 10- Exodus 40 • Led by God's Spirit
第十課 出40 天主之神的帶領

Lighting the Way (Exodus 40)
照亮前路（出40）

1. Who is anointed to serve as priest in the new Tabernacle?
在新的約櫃時期，誰受傅成為司祭？

2. What event marked God's presence filling the Tabernacle?
什麼事件標誌天主的臨在充滿了約櫃？


3. a. As Israel now begins to journey on toward the Promised Land, how is the presence of God physically visible in the Tabernacle?
以民現向應許地進發，如何可見天主臨在約櫃？


b. Where has this theme been played out elsewhere in the story?
這主題如何在其他地方出現？


4. Read Catechism Nos. 697 and 707. What does the cloud symbolize?
讀教理695及707， 雲柱象徵什麼？
5. Thinking back over all you have learned in this study: In what ways has Israel been set free from their bondage? In what ways are they still enslaved?
回顧所學，以民如何由奴役中得到釋放？但是在那方面他們仍然被奴役？


6. Living Tradition: Because we know that Jesus came to fulfill the promises made in the Exodus and bring true, lasting, spiritual freedom, some tend to downplay the Exodus as merely an intermediary stage to real freedom. Read Catechism Nos. 129-130. How does the Church suggest that we are to view the Exodus and indeed the whole of the Old Testament?
我們知道耶穌來圓滿出谷的應許及帶給我們真正、永恆、屬靈的自由，有些人傾向低估出谷，認為它是到真正自由的過渡階段，讀教理129-130，教會提議我們如何看出谷及整本舊約？

7. Read 1 Corinthians 10:1-13.
讀格前10：1-13

a. In verse 1, St. Paul is speaking to primarily Gentile Christians, not Jews; yet he refers to the Israelites during the Exodus as "our" fathers. Given this, how are we to see the characters of the Old Testament?
在10：1， 聖保祿主要向外邦基督徒講話，不是猶太人，但他稱出谷的猶太人為我們的祖先，因為這樣，我們應該如何看舊約的人物？


b. Why does St. Paul recall the experience of God's people during the Exodus, and in particular their unfaithfulness?
為什麼保祿回顧以民在出谷的經驗時，特別講他們的不満？
A New Creation
新的創造

8. For ancient Israel, it was believed that the Tabernacle was designed to represent a microcosm of the entire universe. Notice that while the instructions come earlier, the actual construction of the structure does not take place until after the golden calf apostasy. For this reason, many scholars see the building of the Tabernacle as a "new creation," or in a very real sense, a new Garden of Eden.
為古老的以色列，他們相信约櫃的設計是代表宇宙的縮影。雖然建造約櫃的指示一早就給了梅瑟，但真正的建造則在拜金牛之後，為了這原因，許多學者視建約櫃為「新的創造」，以及實在是新的伊甸園。

a. Re-read Exodus 25:1. This phrase "The Lord said to Moses" is repeated ten times during the account of the tabernacle. Find the other nine times it appears. (Hint: Eight of the nine times occur between Exodus 30:11-34:1 and the last can be found in Exodus 40). How are these occurrences reminiscent of the creation story?
重讀出25：1， 「天主對梅瑟說」在講述約櫃時重覆了10次，找出其他的9次，（其中八次在出30：11-34：1之間，最後則在出40，如此發生怎樣令人記起創世的故事？


b. Read the first creation story in Genesis 1-3, then review Exodus 31. What is the final act of both creations?
讀創世紀1-3章，再反省出31，兩個創造故事的最後一個行動是什麼？


9. Why is the Sabbath so crucial to the story?
在出谷紀中為什麼守安息日是那麼重要？


10. By designing the Tabernacle as a mobile structure that would accompany the people on their journey, God meant to travel as the people traveled, and quite literally, to walk with them. Read Genesis 3:8. What does God's walking among the people hearken back to?
約櫃的設計是流動式，可以和人民一起上路，天主想和人一起前進、行走，讀創3：8， 天主在以民中行走叫我們留心聽到什麼？


11. Think about it: In what sense does Mary serve as a "tabernacle" in the New Testament?
想想：聖母瑪利亞如何在新約成為新的約櫃？
